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Zápis 

ze 3. setkání Ekonomické rady farnosti Dolní Čermná (dále „ERF“)  

konaného v úterý 9. dubna 2024 od 18 hod. na faře v Dolní Čermné 

 

Přítomni: P. Mgr. Jan Lukeš – předseda ERF  

členové – JUDr. Hana Vágnerová, Ing. Marta Marešová a Jan Moravec 
Omluveni: Ondřej Málek 

1. Zahájení jednání  

Společné setkání bylo zahájeno modlitbou. 

 

Dále byly projednány body, úkoly z minulých jednání ERF dle zápisu a další 
aktuálních záležitosti: 

2. Seznámení se stavem účtu a jiné info, sbírky 

Otec Jan seznámil ERF se stavem finančních prostředků na účtech.  

Připomenutí z minula, že z větších výdajů bylo rozhodnuto opravit v následujícím roce: 

✓ Druhou část střechy kostela (cca 1.000.000 Kč) 

✓ Spodní okna v sakristii v kostele v DČ (cca 100.000 Kč) 

✓ Omítka kostela v DČ dle možností dotací – asi jen případně dolní část věže 

(cenová nabídka od firmy KPV 483.000 Kč – celá nabídka fasáda kostela zbytek 

i s tímto 2.482.110 Kč)  

= letos cca 1.600.000 Kč 
 

Na Městys byla podána žádost 300.000 střecha a 200.000 Kč fasáda, Pard kraj 300.000 
Kč střecha (PK schváleno) = 800.000 Kč = polovina… 

O. Jan informoval, že se nyní řeší s p. Šejnohou podání žádosti na Biskupství – fond 
solidarity 200.000 střecha a 150.000 omítka. Pokud by vše vyšlo doplácela by farnost 
200.000 Kč na střechu a 133.000 na fasádu.   

M. Marešová informovala, že jednala s p. Faltusem a sdělila, že další etapu chtějí zahájit 
během června, případně července. Je nutné oslovit KPV. Zajistí H. Vágnerová. Následně 

sepsat smlouvu o dílo s KPV. 

Okna sakristie -  o. Jan psal po minulém setkání ERF panu Zelenkovi, ten sdělil, že se 
ozve až dokončí nějakou svoji větší zakázku. Zatím se neozval, ale ozval se T. Kunert, že 

nám udělá okna on, jako místní firma TTK. O. Jan s M. Vašíčkovou se setkali v po 8. 4. 
v sakristii s T. Kunertem. 

Co nás čeká dál? 

Fasáda kostel DČ cca 2.000.000 Kč – ERF rozhodla řešit opět etapami  

2025 – část k Orlovně 

2026 – část k silnici  

(opět budeme žádat Městys, fond solidarity, Pard. kraj) 
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Nábytek sakristie DČ – ERF odsouhlasila oslovit pana Radima Kotyzu s cenovou 
nabídkou a jestli by do toho šel – z lamina. V kostele je např. už několik let stůl pro 
květinové služby a je to v pořádku.  

Přivedení vody do sakristie v DČ – o. Jan poptá  

Sakristie Verměřovice – bude hradit obec Verměřovice 

Nástěnka Petrovice – obec zaplatila materiál + sponzorsky práce pana Viktora Faltuse 

z Jablonného nad Orlicí 

Oprava varhan Petrovice – obec by měla zaplatit, možná spoluúčast farnost 

Kácení stromů kolem fary + další tři by i podle T. Macháčka bylo dobré kvůli bezpečnosti 
pokácet… - zažádat na městys o kácení. H. Vágnerová sdělila, že je možné žádat i 
v mimořádné situaci o dřívější kácení než v podzimním čase. 

Další možné investice – ERF – rozhodla zatím neřešit 

Něco dalšího? 

 

M. Marešová sdělila, že Nordic uhradil za umístění antén na věži kostela v DČ. Dále sdělila, 
že pachty za rok 2023 jsou až na pí. Stejskalovou uhrazené. Upomenutí zajistí M. Marešová 

 
Sbírky 
    Postní almužna  - Postní almužna letos činí 23.375 Kč.  

(D.Č.  18.715 Kč, Petrovice 2.930 Kč a Verměřovice 1.730 Kč.). Celá tato částka bude 
předána sestrám na přivedení vody na MH. 

O. Jan informoval, že na Adopci na dálku 6.500 Kč peníze dostal ode dvou farnic. 

    Sbírka na Svatou zemi u Božího hrobu na Velký pátek v kasičce 6.298 Kč (mnohem 
více než min rok) 

Pachtovné   

a) MH – skončil pacht s p. Sirným, nově bylo podepsáno s panem Markem                      

z H. Třešňovce 

b) Pozemek v k. ú. Ostrov ppč. 6564 (pacht po p. Málkovi) – ERF byla již e-mailem 

obeslána o záměru p. Hmíry vzít si pozemek do pachtu. V prosinci přišel dopis 

z obce Ostrov s žádostí o koupi tohoto pozemku. H. Vágnerová uvedla, že dle 

výsledků jednání se starostkou obce Ostrov byl požádán znalec z oboru oceňování 

nemovitostí o stanovení kupní ceny tohoto pozemku (jednotková cena za 1 m2). 

ERF se rozhodla, že je prioritně pro prodej tohoto pozemku obci Ostrov a byla 

podána žádost na BiHK o povolení prodeje a následné připravení smlouvy. Čekáme 

na vyjádření BIHK.            

         Zajistí M. Marešová 

 

3. Honitba DČ – nová smlouva o nájmu za pozemky ve vlastnictví ŘKF, které jsou 

součástí honitby – M. Marešová sdělila, že smlouva je podepsána. Vyřešeno. 
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4. Ozvučení Turecko kostel – o. Jan informoval, že v kostele ve Verměřovicích je špatný 
mikrofon u ambonu a je tam hodně starších lidí, kteří neslyší. Poprosil pana Pavla 
Mareše, který tuto záležitost vyřešil, asi použil starší mikrofon. Vyřešeno. 

5. Ozvučení DČ kostel – O. Jan informoval, že poprosil pana Pavla Mareše, že není 
dobře slyšet v prvních lavicích a v presbytáři, kde chybí reprobedny. Pan Mareš 
zdůvodnil, že byl strach při instalaci ze zpětné vazby. Řeší to a ERF souhlasí. 

Nevyřešeno. 

6.   Židle v kostele DČ – zapůjčené z Orlovny – na minulé schůzi schválila ERF nákup   

12 židlí do kostela. Budou využity na Zelený čtvrtek, část bude celoročně v presbytáři a 
v kostele, snadná manipulace. O. Jan navrhl vyřešit hned na dnešní schůzi. Židle byly 
vybrány. Zajistí o. Jan 

7. Malování na dlažbu na návrší před kostelem DČ – není vhodné, upozorňovat 
svatebčany – o. Jan informoval, že zaslal fotky z Bílé soboty svatebčanům, kde to dosti 

narušuje ráz akce – jak vandalismus… a zažádal o odstranění. 

8. Opravy a práce na farním kostele, jeho interiéru a okolí 

-  Sloup pod sakristií a kabely a kořeny u kříže – odstraněno, zakopáno. 

O. Jan poděkoval R. Rollerovi. 
 

- Zvon – o. Jan sdělil, že nezvoní zvon a zeptal se na koho se obrátit. M. Marešová se 

dotáže manžela. 

Opravy a práce na faře a okolo fary 

- Řešení pronikání vlhkosti – sklep, garáž  

Hotovo… Děkujeme      !  

      zajišťují: O. Málek, P. Okrouhlický  

- Plot zeď – padá zeď vedle vrat na dvůr. Minule bylo schváleno, že se zeď zbourá a 

udělají se základy, vyzdí se ztraceným bedněním. O. Málek navrhl, pokud by zem 
zmrzla, že by se zeptal na bourání, J. Moravec sdělil, že by se musel udělat základ. 
Otec Jan zkusí oslovit pana J. Moravce z Verměřovic a O. Málka. 

-  Sklo kamna zalepení – J. Moravec sdělil, že se dohodl s L. Majvaldem, že se zastaví 
až se nebude topit 

- - práce kolem fary… hlína z komposteru rozvožení – O. Málek na předchozích 

jednáních slíbil, požádat ho 

- výztuhy rezavé z pingpongárny natřít – je dobré natřít, udělá J. Moravec. 

DALŠÍ BODY: 

9. Kaple sv. Barbory – cenová nabídka na opravu omítky v kapli. Otec Jan oslovil p. 
Maříka, připomene se. ERF souhlasí s návrhem oslovit i jiné firmy - p. Matějíček či 
KPV – o. Jan připomněl T. Maříkovi 

10. Dořešení úhrad za odběr elektřiny v kostele ve  Verměřovicích se spol. Alberon 
Letohrad s.r.o. - tato firma má na budově kostela, který je v majetku obce, umístěno 
zařízení pro přenos dat („internet“). Odběr el. energie pro celý kostel je na farnost. 

Koncem roku 2023 byl instalován samostatný elektroměr pro el. energii za internet. 
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H. Vágnerová jednala o této záležitosti se starostou obce Verměřovice. Bude zjištěn 
odečet k 31. 1. 2024 a dořešeno vyúčtování úhrad (faktura) za el. energii mezi farností 
a f. Alberon za rok 2023. Pro další období od 1. 1. 2024 bude řešeno samostatnou 

smlouvou mezi farností a f. Alberon (připraví ji majetkové oddělení BiHK).  BiHK začal 
řešit i smluvní vztah i mezi obcí. ERF se dohodla řešit smluvní vztah pouze mezi 
Alberonem a farností - o odběru elektřiny.                                Sepíše H. Vágnerová       

11. Mariánská Hora 

a) Poutní dům a celkově MH 

✓ Schůzka se sestrami a speciální zápis ERF ze 16. 1. 2024 

b) Stromy v aleji – žádost na rok 2024 připravuje T. Macháček – M. Marešová sdělila, 

že již žádost odeslali.  Po skácení suchého stromu na MH – odvést dřevo na faru.  

c) Odcizení výsuvného hliníkového žebříku v hodnotě 10.180 Kč + sekačky + 

křovinořezu v hodnotě cca 9.500 Kč – je třeba zaslat dopis panu Pecháčkovi 

ohledně náhrady škody, která farnosti vznikla. O sepsání dopisu byla požádána 

H. Vágnerová – úkol stále trvá     Zajistí: H. Vágnerová 

d) Byl projednán návrh na prověření možnosti umístění hnědo bílých „upoutávacích“ 

cedulí, kterými bychom chtěli upozornit na poutní místo Mariánská Hora.  

Dále je třeba prověřit, zda a kde jsou umístěny směrovky na Mariánskou Horu 

z Horní Čermné, Lanškrouna a jinde… H. Vágnerová sdělila, že situaci řešila - 

jedná se o dopravní značku – Kulturní a turistický cíl – je nutné vyjádření všech 

úřadů, majitelů pozemků…. Značky vyrábí a dodává firma JAST – cena není 

známá. Odbor dopravy musí schválit. H. Vágnerová byla požádána, aby zjistila 

ještě cenu. Úkol trvá.    Prověří H. Vágnerová 

e) Marie Pecháčková, dcera Antonína Pecháčka požádala otce Jana ohledně starých 

barokních ornátů na MH (tzv. „basičky“), že by o ně měli zájem kněží 

v českobudějovické diecézi. ERF schválila – rádi přijmeme dar. Požádána paní 

Magda Vašíčková o připravení, kontrolu inventáře. – o. Jan sdělil, že M. Vašíčková 

ornáty připravila - o. Jan zavolá M. Pecháčkové 

f) Pouť MH – o. Jan informoval, že se ozval p. Dubský. Dohodli se na schůzce 

v dubnu. O. navrhuje postup stejný jako vloni, ale snížení nájmu o 2.000 Kč 

z důvodu, že se Kopa koná až o týden později, není současně s poutí. 

- Zamluvit podium – vyřizuje M. Marešová 

- Záchody – zařizuje M. Marešová 

12. Podněty a návrhy členů ERF z minula: 

• Jan Moravec zmínil, zda by nebylo možné umístit zrcadlo u pizzerie Evženie z důvodu 

bezpečného odbočení ke kostelu. K tomu H. Vágnerová sdělila, že obdobné podněty 

byly již na zastupitelstvu. Zjistí bližší okolnosti – H. Vágnerová sdělila, že věc prošetřila 

– bylo konzultováno s dopravním inspektorátem. Bude znovu řešit p. starosta.   

• Trvalý pobyt na MH čp. 88 - žádosti o zahájení správního řízení byly podány na Obecní 

úřad v Horní Čermné. H. Vágnerová prošetří. 

- Sbírky – ERF schválila informovat farnost o darech za rok 2023 a pravidelných 

měsíčních darech, předpřipraveno, ještě je potřeba dodělat. O. Jan a Marta Marešová 

-  

13. Další body 
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- Dotaz o. Jana kříže nejsou na věžích kostela v DČ? – ano na sanktusové věži je 

kříž 

- Cesta světla v Hůře – bude snad instalována do modlitby a požehnání 19. 5. 2024 

- Tarsicius – časopis pro ministranty, je dáván zdarma ministrantům zaslán příspěvek 

6.000 Kč, což je cca 50% než to stojí. Měsíčně je rozdáno ministrantům cca 20 

výtisků v naší farnosti. 

- Lesní školka na MH – žádost evangelíků z HČ – chtějí být hlavně v lese, chtějí přespat 

v Poutním domě. Udělali si prohlídku a chtějí prostor využít. 

- Zahradní traktůrek povinné ručení -  poptat povinné ručení u Generali. 

                                                                                                      Zajistí O. Málek 

- Jak sbírky ZČ, BS…?  - ERF rozhodla ponechat jako letos jen neděle a velikonoční 

pondělí v Petrovicích 

- Klacky na MH – o. Jan se zeptá pí. Faltusové zda budou pokračovat s údržbou. 

Případně se zeptá M. Bednářové – zda by si klacky vzala na starost. Posbírat před 

Božím Tělem. 

- Strom u sakristie na MH a další stromy – požádat T. Macháčka, aby prošel stromy 

a upřesnil co je třeba skácet 

- Jen info       Svatba v Římě – mají určené taxy 270 euro x 25 = 6750 Kč… jen za kostel? 

- Houpačka na faře – opraveno – Děkujeme R. a J. Moravcovým z Verměřovic!!!! Udělali 

novou konstrukci. 

- Podněty a návrhy členů ERF - žádné 

 

Jednání bylo zakončeno společnou modlitbou a požehnáním. 

Další jednání ERF se uskuteční v úterý 11. června 2024 od 18 hod. na faře 

Dolní Čermné. 

 

Pokud bude třeba, budou členové ERF informování e-mailem nebo bude svoláno 

mimořádné jednání. 

Zapsali: P. Jan Lukeš a Marta Marešová 

Schválili: členové ERF 

 

 


